
ROBBOVVODNJAK PRED SELITVIJO

Umazanija načenja
umetnino

Razstava z naslovom »Reševanje Robbovega vodnjaka«, kije bila
več kot mesec dni odprta v razstavišču Arkade, /e zaprta. Ogledalo
s/ /o /e nekaj tisoč Ijudi - povprečno okol! 200 na dan. Zanimanje za
razstavo je bilo torej precejšnje, hkrati pa /e bila precejšnja tudl
nadaljnja skrb za rešitev tega vodnjaka, ki je postal, kot pravi
umetnostni zgodovinar dr. Nace Šumi, kot mestn/ simbol nenado-
mestljiva vrednota.

O samem Robbovem vodnjaku je bilo doslej
že veliko napisanega, velja pa omeniti samo
to, da ga je znani italijanski kipar Francesco
Robba postavil tja, kjer je še dandanes, v 18.
stoletju - leta 1751. Precej manj pa je bilo
zabeleženih pričevanj o konservatorskih delih
na vodnjaku.

In kako so za Robbov vodnjak skrbeli ne-
koč? Iz znanih virov vidimo, da je mestni ma-
gistrat že 23. julija 1930 organiziral pred vod-
njakom sestanek »v zadevi popravila vodnja-
ka«. Naslednje leto je bilo delo že opravljeno.
Ves spomenik so podrobno pregledali, poško-
dovana mesta v kamnu so izsekali in zakrpali z
novimi kosi, vso površino očistili, manjše raz-
poke zakitali, obnovili so eno manjkajočo vazo
in prst na roki ene od figur. Delo je prav dobro
uspelo.

Da je vodnjak resnično potreben popravila,
so ugotovili tudi dobrih dvajset let kasneje -
leta 1952 - že spet na pobudo mesta. Že istega
leta so dela končali, zanimivo pa je, da so
Robbov vodnjak od takrat rtaprej v zimskem
času zaščitili z lesenim ohišjem.

Zob časa ter čedalje hujša onesnaženost pa
sta iz dneva v dan razjedala mestni simbol.

Preteči je moralo trideset let, da je obnovitev
Robbovega vodrrjaka spet prišla v ospredje.

Velja tudi pripomniti, da so že leta 1952
ugotovili, da je obnova in zaščita tega vodnja-
ka zgolj tehnično vprašanje, vendar precej ie-
žavno, saj pri nas do takrat ni bilo nikakršne
tradicije obnavljanja.

In kaj so ugotovili strokovnjaki danes? Pra-
vijo, da bi s kakršnimkoli krpanjem sicer dose-
gli dobre rezultate - sicer kratkotrajne - ven-
dar pa bi bila takšna praksa v nedogled vse
prej kot zaželena in dobrodošla. Na drugi stra-
ni pa so prišli vsi do enotnega sklepa, da bodo
izvirnik preselili v pokrit prostor. Predlagali so
tudi možnosti: sprejemna dvorana kulturnega
doma Ivana Cankarja, dvorišče Narodnega
muzeja ter prostori Narodne galerije... pred
Magistratom, torej tam, kjer je zdaj, pa naj bi
ga nadomestila kopija.

Obnovi in kopiji pa je bila namenjena tudi
nedavna razstava, na kateri smo lahko videli
več idejnih osnutkov, ki jih je spremljala vrsta
fotomontaž, fotografij ter odlitkov, kar nam je
resnično predstavilo v vsej širini dosedanja
varstvena dela na vodnjaku.
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